
 

 

     P r o t o k ó ł   nr XXIX/05 
 

 

 

   Z Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  
 

   Odbytej w dniu 29 czerwca 2005 roku  

 

 

 

  Ad.1 Otwarcie Sesji RMiG Dolsk  

 

Otwarcia XXIX Sesji RMiG dokonał Przewodniczący Rady Miasta 
i Gminy Eugeniusz Mądry ,który powitał radnych oraz zaproszonych  gości . 

Stwierdził, że na ogólną liczbę 15 radnych na sali obecnych jest 12 

radnych wobec czego rada władna jest do podejmowania prawomocnych 

uchwał. 

 

 

  Ad.2 Przyjęcie porządku obrad Sesji  
 

Następnie Przewodniczący Rady Eugeniusz Mądry odczytał 

proponowany porządek. 

Jednocześnie zwrócił się z pytaniem ,czy ktoś z radnych chciałby 

wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w proponowanym porządku obrad. 

Radni do proponowanego porządku  obrad nie wnieśli  żadnych 

poprawek . 

Równocześnie Przewodniczący Rady przeprowadził glosowanie nad 

przedstawionym porządkiem obrad. 

Radni jednogłośnie zatwierdzili proponowany porządek obrad  

 

 

Ad.3 Przyjęcie protokołu XXVIII Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk . 
 

Protokół z obrad poprzedniej Sesji był wyłożony w Biurze Rady / w okresie 

dwóch tygodni przed obradami dzisiejszej Sesji \- radni nie wnieśli żadnych 

uwag do sporządzonego protokołu  z XXVIII Sesji Rady Miasta i Gminy . 

 

 

 ad.4 Informacja Burmistrza  z działalności międzysesyjnej . 
 

 Informację przedłożył Burmistrz MiG Henryk Litka / informacja  

Stanowi zał nr 3 do protokołu . 

Radni do złożowego przez Burmistrza MiG Henryka Litka nie wnieśli żadnych 

zastrzeżeń i zapytań . 
Przewodniczący Rady podziękował Burmistrzowi za przedłożone 

sprawozdanie  

 



 ad.5 Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2004 rok . 

 
 Informacja została przedłożona przez Przewodniczącą Komisji Marię 
Schnaider ./ informacja stanowi zał nr 4 do protokołu / 

 

Głos w dyskusji zabrał Burmistrz MiG Henryk Litka ,który podziękował Pani 

Przewodniczącej za dotychczasową działalność we wszystkich kierunkach są 
bardzo widoczne efekty tej pracy, komisja wydaje środki żeby wszystkich 

zadowolić / pomaga wyposażyć świetlice wiejskie ,współfinansuje w 

organizowanych impreza sportowych itp./ 

 

ad.6 Sprawozdania z działalności . 

a/ Gimnazjum w Dolsku  
   

Sprawozdanie z działalności Gimnazjum za rok 2004 zostało przedłożone 

przez panią Barbarę Wierzbińską Dyrektora Gimnazjum / sprawozdanie  

stanowi zał nr 5 do protokołu /. 

 

 

 b/szkoły Podstawowej w Dolsku   
   

  Sprawozdanie z działalności zostało przedstawione przez Pana 

Jana Chojnackiego Dyrektora Szkoły / sprawozdanie stanowi zał nr 6 do 

protokołu /. 

 

 C/szkoły Podstawowej w Masłowie  
 

  Sprawozdanie z działalności zostało przedstawione przez Panią 
Marię Banaszak Dyrektora Szkoły / sprawozdanie stanowi zał nr 7 do 

protokołu ./ 

 

 D/szkoły Podstawowej w Małachowie  
 

  Sprawozdanie z działalności zostało przedstawione przez Panią 
Barbarę Pucher Dyrektora Szkoły / sprawozdanie stanowi zał nr 8 do 

protokołu  

 

 e/Przedszkola Samorządowego w Dolsku z filiami . 

 
  Sprawozdanie  z działalności zostało przedstawione przez Panią  
Urszulę Banaszak Dyrektora Przedszkola / sprawozdanie stanowi zał nr 9 do 

protokołu /. 

 

 

 f/Przedszkola Samorządowego w Wieszczyczynie  

 
`  Sprawozdanie z działalności rzedłożyła Pani Agnieszka 

Kómoch Dyrektor Przedszkola  / sprawozdanie stanowi zał nr 10 do 

protokołu /. 



 

 

Głos w dyskusji zabrał Burmistrz MiG Henryk Litka . 

W pierwszej kolejności podziękował wszystkim Dyrektorom zarówno szkół. 

przedszkoli za złożone sprawozdania oraz za dobrą dotychczasową pracę . 
W tej chwili jest zauważalny duży spadek dzieci w szkołach podstawowych  i 

tak w roku 2004 uczęszczało 486 uczniów ,natomiast w roku 2006 będzie ich 

tylko 401 tj,. spadek o 7,1 % . 

Natomiast jeżeli chodzi o liczbę dzieci uczęszczających do Gimnazjum to 

liczba ta w porównaniu do roku 2004  w roku 2006 będzie podobna . 

Wiemy ,że na utrzymanie oświaty dostajemy częściowo subwencje ,jednak te 

pieniądze na poszczególne szkoły są dzielona na oddziały. 

Proszę uprzejmie o dopilnowanie obwodów uczęszczania dzieci do szkól  wg 

miejsca zamieszkania . 

W sprawozdaniach była również mowa o wynikach sprawdzianu w kl VI  

Znależliśmy się poniżej średniej krajowej i wojewódzkiej ,tylko szkoła w 

Małachowie znalazła się na 2 miejscu w powiecie . 

Taki niski poziom z tych egzaminów świadczy o poziomie nauczania jak 

również decyduje tu sami uczniowie . 

Liczymy na to, że rok następny będzie lepszy i nie będziemy zaniżać średnią 
powiatu . 

Trochę lepiej wygląda sytuacja takiego egzaminu w 3 klasach w gimnazjum 

,uzyskano tam punktacje powyżej średniej wojewódzkiej . 

Widzimy ,że szkoły uzyskują spore osiągnięcia  na rzecz  środowiska ,dziękuję 
wszystkim za taką pracę . 
Proszę ten poziom trzymać i inicjować nowe przedsięwzięcia  w tym zakresie 

,które są  zawsze godne naśladowania . 

Muszę również Państwa poinformować, że Tydzień Ziemi Śremskiej 

zorganizował konkurs na najlepszego nauczyciela . 

Z naszej gminy 1 miejsce uzyskała nauczycielka ze szkoły w Masłowie Pani 

Grażyna Nikonowicz. 

Każda ze szkół organizuje szereg imprez gdzie pozyskowane są fundusze  

pozabudżetowe na tą szkole. 

Wszystkim zaangażowanym w pozyskiwanie tych funduszy chciałbym tu 

złożyć serdeczne podziękowanie . 

 

Natomiast jeżeli chodzi o działalność przedszkoli to też tu się należy 

Dyrektorom podziękowanie za ich prace . 

Widzimy tu jednak  wzrost dzieci które chcą uczęszczać do przedszkola 

Podobne zjawisko jak w szkołach to malejąca liczba dzieci/ gorzej sytuacja 

przedstawia się na filiach ./ 

Jednak chcemy ażeby ta liczba przedszkoli wraz z filiami utrzymała się na 

przyszły rok .   

 

W czasie trwania dyskusji nad sprawozdaniami głos zabrała Pani Krystyna 

Trybuś ,która  poprosiła radnych o zainteresowanie się sprawą nawierzchni 

boiska szkolnego przy szkole w Dolsku . 

Proszę ażeby Panowie radni zwizytowali to boisko szczególnie w okresie gdy 

pada deszcz . 



Dzieci w tym czasie nie mogą z tego boiska korzystać gdyż  powstają tam 

bajora wody i ten teren jest nie do przejścia . 

Proszę Pana Burmistrza i radnych o znalezienie odpowiednich środków na ten 

cel i wyremontowanie tego boiska  

. 

 

 ad.7.Podjęcie uchwał w sprawach  
 

 

 a/zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta i gminy na 2005 
rok  

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Elżbieta Juskowiak Skarbnik MiG ,która 

w pierwszej kolejności odczytała uzasadnienie do projektu  / radni przy 

zaproszeniach otrzymali projekt uchwały ./ 

Wobec braku dyskusji nad projektem uchwały Przewodniczący Rady 

Eugeniusz Mądry przeprowadził głosowanie . 

 

Uchwała nr XXIX/161/05 została zatwierdzona jednogłośnie 12 głosami . 

i stanowi zał nr11 do protokołu .  
  

 

 b/udzielenia powiatowi Śremskiemu pomocy finansowej 

przeznaczonej na budowę chodnika w miejscowości Mszczyczyn . 

 
 Projekt uchwały przedstawił Kierownik Referatu Gospodarczego 

Mieczysław Gorwa .,który wyjaśnił, że Rada Miasta i Gminy Dolsk jako 

organ stanowiący gminy decyduje o udzieleniu pomocy finansowej w 

wysokości 15.000,-zł na budowę chodnika wzdłuż drogi powiatowej nr 4093 P 

w miejscowości Mszczyczyn . 

Podjęcie uchwały jest uzasadnione i wręcz konieczne w celu zwiększenia 

bezpieczeństwa dla pieszych poruszających się poboczem wzdłuż odcinka 

drogi nr 4093 P, tym bardziej, że w przeważającej mierze są to dzieci  w wieku 

szkolnym i przedszkolnym pod opieką rodziców. 

Całość zadania to kwota 30 tys. zł./ po połowie ze starostwem powiatowym /. 

Radny Ryszard Duszczak – jaki to jest odcinek tego chodnika . 

Burmistrz MiG Henryk Litka – jest to około 200 m ,gdyż na tyle w tej chwili 

nas stać. 
Radny Dworczak Onufry -  czy to będzie robione przy głównej drodze . 

Burmistrz MiG Henryk Litka – tak to jest przy głównej drodze wzdłuż wioski . 

 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Mądry przeprowadził głosowanie nad 

projektem uchwały . 

 

Uchwała nr XXIX/162/05 została zatwierdzona jednogłośnie tj. 12 

głosami i stanowi zał nr 12 do protokołu . 
 

 

ad.8 Interpelacje i wnioski radnych . 
 



 

 Radny Grycz Henryk – nawiązując do informacji złożonej przez Pana 

Burmistrza ,gdzie była mowa o nowych chodniku na ul.Kościańskiej  to kto to 

będzie finansował. 

Burmistrz MiG Henryk Litka – to będzie tak samo wyglądało jak z 

chodnikiem w Mszczyczynie będziemy finansować po połpowie   z tym, że 

powiat zakupu materiał a my wykonawcę zapłacimy . 

 

Radny Kierzkowski Zbigniew – słyszeliśmy, że wkrótce nastąpi odbiór 

kanalizacji IV etap w Dolsku ,proszę przy tym odbiorze zwrócić uwagę  na 

odtworzenie nawierzchni po tej kanalizacji  

Przyglądając się tym ulicom gdzie ta kanalizacja była robiona to stan tych 

nawierzchni jest fatalny przykładem jest Śremskie Przedmieście  

Podobnie sytuacja wygląda z odtworzeniem trawnika przy CPN ,niech 

wykonawca zrobi to dobrze ażeby w przyszłości sami nie musielibyśmy tego 

poprawiać. 
Radny Dworczak Onufry – w ostatnim okresie były wycinane trawy przy 

drodze wojewódzkiej ale to wszystko zostało tak fatalnie wykonane  gdzie 

przykładem jest skrzyżowanie Drzonek – Wieszczyczyn –Pinka ,gdzie nic nie 

wycięto i tam bardzo trudno jest wyjechać . 
Proszę o interwencje w tej sprawie . 

Radna Renata Jankowiak – jako Przewodnicząca Komisji Ochrony 

Środowiska  również ze strony Komisji deklarujemy  kontrol w zakresie 

oddania do użytku  

Nawierzchni ulic po wykonanych pracach kanalizacyjnych. 

Należy to zrobić zaraz przy odbiorze robót ażeby tak jak powiedział Pan 

Kierzkowski już w przyszłości do tego tematu nie wracać a szczególnie nie 

ponosić z tego powodu kosztów . 

 

 

Ad.9 Wolne głosy i wnioski. 

 

 
W tym punkcie obrad Sesji głos zabrała Pani Liliana LenarczykŻurczak 

Sekretarz Miasta i Gminy, która odczytała pismo Prokuratury  

Rejonowej w Śremie odnośnie uchylenia uchwały Rady z dnia 24 sierpnia 

2004 roku w sprawie Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Dolsku 

Prokuratura w piśmie wyjaśnia ,że uchwała podjęta w tej sprawie jest 

nieformalna, gdyż statut stanowi załącznik do tej uchwały a to jest niezgodne 

wg Prokuratury z przepisami . 

W tej sprawie zasięgnęliśmy opinii w WOKiS Poznań u prof. Szewczyka ,z 

której to opinii wynika, że nasza podjęta uchwała jest zgodna z prawem 

Również sąsiednie gminy z powiatu śremskiego otrzymały takie pisma i też są 
zdania ,że nasze uchwały są prawomocne . 

Radni jednak muszą w tej sprawie wyrazić swoją opinie, czy pozostawiamy tą 
uchwałę jako obowiązującą czy podejmujemy taką samą ale inaczej 

sformułowaną . 
Głos zabrał Przewodniczący Rady Eugeniusz Mądry, który  stwierdził ,że 

wobec takich wyjaśnień ze strony Pani Sekretarz uważa ,że nasza uchwała jest 



obowiązująca i ponownej nie będziemy podejmować ,jednak chciały poprzez 

głosowanie radnych upewnić się w swojej decyzji . 

Radni jednogłośnie / 12 głosami / zaakceptowali propozycje Przewodniczącego 

Rady o nie podejmowanie nowej uchwały . 

 

 

 

 ad.10 Zakończenie obrad Sesji  

 
Wobec wyczerpania się porządku obrad Sesji Przewodniczący Rady 

Eugeniusz Mądry podziękował wszystkim za udział w Sesji i zakończył obrady 

XXIX Sesji Rady Miasta i Gminy . 

 

 

Protokolant     Przewodniczący  Rady  
 

 Stefania Gagat    Eugeniusz Mądry  
 

 

 


